
 

Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla 22. detsember 2015 nr 10

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 12 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil mitteosalmisest oli teatanud Rando Treimuth.
Üllar Salumets saabus istungile kell 15.15.

Volikogu liikmed päevakorra muutmiseks, täiendamiseks ettepanekuid ei teinud.
Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

PÄEVAKORD:

1. Antsla valla 2015. a II lisaeelarve vastuvõtmine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

2. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määrusega nr 4 kehtestatud „Antsla valla 
ametiasutuse hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja 
töötasumäärade kehtestamine“ muutmine

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
3. Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 2013. a otsuse nr 7 „Antsla Vallavalitsuse teenistuskohtade 
koosseisu kehtestamine” muutmine

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
4. Antsla valla arengukava aastateks 2016-2024 vastuvõtmine II lugemine

Ettekandja; Kalev Joab, arenguspetsialist
5. 2016. aasta maamaksumäära kehtestamine

Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja
6. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Kobela alevikus  asuva „Suur-Boose järv” 
maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja
7. Ruumide tasuta kasutamise lepingu sõlmimine

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
8. Antsla Vallavolikogu 18. detsembri 2013. a otsuse nr 34 „Antsla vallas vee-ettevõtja 
määramine” täiendamine ja muutmine

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
9. Kinnistu tasuta kasutamise lepingu sõlmimine

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
10. Informatsioon alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni tööst

Ettekandja: Üllar Salumets, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees
11. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
12. Muud küsimused



1. Antsla valla 2015. a II lisaeelarve vastuvõtmine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ja tutvustas määruse eelnõud. 

Toimus arutelu täiendavate tööülesannete eest makstavate lisatasude maksmise üle.
Volikogu esimees ütles, et aruanne selle kohta, mis eelmisel aastal tehti, tuleb kahe kuu pärast. 
Ka revisjonikomisjon saab dokumente uurida ja oma seisukoha öelda. 

Volikogu liikmed määruse muutmiseks, täiendamiseks ettepanekuid ei teinud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2015. a II lisaeelarve 
vastuvõtmine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2015. a II lisaeelarve vastuvõtmine” 
määrusena nr 18.

2. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määrusega nr 4 kehtestatud „Antsla valla 
ametiasutuse hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja 
töötasumäärade kehtestamine“ muutmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz ja tutvustas määruse eelnõud.

Toimus arutelu.

Volikogu liikmed määruse muutmiseks, täiendamiseks ettepanekuid ei teinud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a 
määrusega nr 4 kehtestatud „Antsla valla ametiasutuse hallatavate asutuste personali 
koosseisude, töötasustamise aluste ja töötasumäärade kehtestamine“ muutmine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määrusega nr 4 
kehtestatud „Antsla valla ametiasutuse hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise
aluste ja töötasumäärade kehtestamine“ muutmine” määrusena nr 19.

3. Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 2013. a otsuse nr 7 „Antsla Vallavalitsuse 
teenistuskohtade koosseisu kehtestamine” muutmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz ja tutvustas otsuse eelnõud.

Volikogu liikmed otsuse muutmiseks ettepanekuid ei teinud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 2013. a 
otsuse nr 7 „Antsla Vallavalitsuse teenistuskohtade koosseisu kehtestamine” muutmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 2013. a otsuse nr 7 
„Antsla Vallavalitsuse teenistuskohtade koosseisu kehtestamine” muutmine” otsusena nr 46.



4. Antsla valla arengukava aastateks 2016-2024 vastuvõtmine II lugemine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab. 
Arengukavasse on sisse viidud parandused ja täiendused, mis tehti oktoobrikuu volikogu 
istungil. Vallavalitsuse poolt on tehtud sõnalised, mitte sisulised täiendused ja dokument on 
heaks kiidetud. 

Toimus arutelu haldusreformi teemal. 
Vallavanem informeeris, et 22. jaanuaril 2016. a oodatakse kõiki Võrumaa omavalitsuste 
vallavanemaid ja volikogu esimehi ühise laua taha rääkima haldusreformi teemadel. 

Volikogu liikmed määruse muutmiseks, täiendamiseks ettepanekuid ei teinud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla arengukava aastateks 2016-2024 
vastuvõtmine II lugemine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla arengukava aastateks 2016-2024 
vastuvõtmine II lugemine” määrusena nr 20.

5. 2016. aasta maamaksumäära kehtestamine

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik ja tutvustas määruse eelnõud. 
Ettepanek on määrata maamaksu koefitsendiks 2% maa maksustamise hinnast aastas.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „2016. aasta maamaksumäära kehtestamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „2016. aasta maamaksumäära kehtestamine” määrusena 
nr 21.

6. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Kobela alevikus  asuva „Suur-Boose
järv” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik ja tutvustas otsuse eelnõud. 
Taotleda Võru maavanemalt ligikaudu 12,34 ha suuruse Suur-Boose järve maaüksuse 
munitsipaalomandisse andmist. Tegemist on veekogu maaga. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla 
vallas Kobela alevikus  asuva „Suur-Boose järv” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas 
Kobela alevikus  asuva „Suur-Boose järv” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks” 
otsusena nr 47.

7. Ruumide tasuta kasutamise lepingu sõlmimine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.



Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, anda Eesti Töötukassale otsustuskorras tasuta kasutusse 
Antsla valla administratiivhoones asuvad mitteeluruumid üldpindalaga 87m², tähtajaga 10 aastat.
Töötukassale ruumide tasuta kasutusse andmine on põhjendatud asjaoluga, et Töötukassa teeb 
nendes ruumides remondi oma vahenditest. Ruumid asuvad Antsla Vallavalitsuse I korrusel 
vasakus tiivas. 

Toimus arutelu.

Volikogu esimees ütles, et eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul arutleti sellel teemal ja tehti
ettepanek lisada lepingusse tingimus - välisuks peab avanema automaatselt, pidades silmas 
sihtgruppi, kes hakkavad töötukassas käima.

Volikogu liige Tiit Tõnts ütles, et see on positiivne, et Eesti Töötukassa jätkab tegevust Antslas.

Volikogu liikmed otsuse muutmiseks ettepanekuid ei teinud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Ruumide tasuta kasutamise lepingu sõlmimine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Ruumide tasuta kasutamise lepingu sõlmimine” otsusena 
nr 48.

8. Antsla Vallavolikogu 18. detsembri 2013. a otsuse nr 34 „Antsla vallas vee-ettevõtja 
määramine” täiendamine ja muutmine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Otsuse oluliseim eesmärk on määrata vee-ettevõtjaks olemise tähtaeg Antsla vallas ning märkida 
ära, et AS Võru Vesi on üldist majandushuvi pakkuvaid teenuseid osutav ettevõte Euroopa 
Komisjoni 20.12.2011. a otsuse tähenduses. Jätta tegevuspiirkondade loetelust välja Haabsaare 
küla, kus on tarbijaid alla 50 elaniku ja seega ei ole seal Ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni seaduse
mõistes tegemist ühisveevärgi ja kanalisatsiooniga. 
11.04.2014. a jõustus ka „Ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni seaduse” muudatus, täiendati 
paragrahvi 7 lõikega 23.

Toimus arutelu opereerimise ja varade üle. 

Volikogu liikmed otsuse muutmiseks, täiendamiseks ettepanekuid ei teinud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 18. detsembri 2013. a 
otsuse nr 34 „Antsla vallas vee-ettevõtja määramine” täiendamine ja muutmine”.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud ja erapooletuks jäi 2 volikogu liiget.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 18. detsembri 2013. a otsuse nr 34 
„Antsla vallas vee-ettevõtja määramine” täiendamine ja muutmine” otsusena nr 49.

9. Kinnistu tasuta kasutamise lepingu sõlmimine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku anda ............. otsustuskorras tasuta kasutusse Antsla vallale 
kuuluv kinnistu asukohaga Järve tn 1 Vana-Antsla alevik, tähtajaga kuni 2 aastat. Anda ............. 
ostueesõigus omandada kinnistu kahe aasta jooksul alates kinnistu tasuta kasutamise lepingu 
sõlmimise hetkest, hinnaga 6000 eurot. 
Tasuta kasutusse andmise aluseks on .............. avaldus ja asjaolu, et kasutusse saaja hooldab 
kinnistut ja tagab ehitise säilimise. 



Toimus arutelu.

Volikogu liikmed otsuse muutmiseks, täiendamiseks ettepanekuid ei teinud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Kinnistu tasuta kasutamise lepingu sõlmimine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Kinnistu tasuta kasutamise lepingu sõlmimine” otsusena 
nr 50.

10. Informatsioon alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni tööst

Ettekandega esines sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Üllar Salumets. 

Koosolekuid toimus 5.

Koostasime 3. märtsil tööplaani:
1. Lastekaitse
2. Terviseprofiil
3. Avahoolduse korraldamine
4. Perearstikeskuse asukoht
5. Lastetoetuse saajate sissetulekute piirmääradest
6. Sotsiaalkorterite inventuuri tagasiside vallavalitsuselt

Plaanid olid suuremad, kui reaalselt jõudsime tegeleda.
Lastekaitse ja sotsiaalkorterid olid meil juba mitmendat aastat võetud tööplaani.
2014. a viisime läbi sotsiaalkorterite inventuuri, 1. aprillil 2014.a a tegime sellest kokkuvõtte ja 
pöördumise vallavalitsuse poole.
Täna, aasta lõpul ja kütteperioodil on taas teravalt tõusnud päevakorda sotsiaalkorterite olukord. 
Need ei vasta nõudmistele. Tuleva aasta eelarves oleks hädasti vaja sotsiaaleluruumides teha 
remonti (sealhulgas vajavad remonti küttekolded ja üle vaatamist elektrisüsteem). Tuleb kaaluda 
sotsiaalmaja väljaehitamist.

Lastekaitseseadus jõustub 1. jaanuaril 2016. aastal ning sellest tuleneb rida ülesandeid  
omavalitsusele, mida senise töökoormuse juures enam praegustele sotsiaaltöötajatele lisada pole 
võimalik.
Komisjon palub volikogul ja vallavalitsusel võtta tööle täiskohaga lastekaitsetöötaja. 
Seaduse kohaselt on oluline, et lastega töötav isik õigeaegselt märkaks probleemi ja saavutaks 
usaldusliku sideme inimesega, kes oma murega töötaja poole pöördub. Kui meie valdkonna 
spetsialisti aeg ja kompetentsus ei võimalda mingi pere või lapsega pikalt tegeleda, peaks olema 
meil ülevaade teistest piirkonnas (kihelkonnas) toimivatest spetsialistidest, kes tööd jätkavad või 
kellega koostööd arendada. 
Uue lastekaitse seaduse järgi loetakse lapse väärkohtlemiseks lapse hooletusse jätmist, lapse 
vaimset, emotsionaalset, kehalist ja seksuaalset väärkohtlemist, sealhulgas lapse alavääristamist, 
hirmutamist ja kehalist karistamist, samuti lapse karistamist mis tahes muul viisil, mis ohustab 
tema vaimset, emotsionaalset ja füüsilist tervist. Kohaliku omavalitsuse ülesannete hulka kuulub 
ka lapse õigusi ja heaolu tagavate programmide ja projektide väljatöötamine.

Terviseprofiiliga ei ole jõutud tegeleda.

Perearstikeskuse asukoht. Sotsiaalkomisjon leidis, et keskuse loomine on vajalik. Asukoha osas 
on kaalumisel olnud kolm kohta, millest kaks jäid nn „sõelale”. 1) Praeguse tervisekeskuse 
katlamaja peale 2) Antsla Vallamaja parkla taga olevale haljasalale - hetkel on see 
vallavalitssusel otsustamata.



Avahoolduse korraldamine, sotsiaaltöötaja Malle Kodu kokkuvõte:
Avahooldustöötajate töö kaardistamine toimus 19.01-30.01.2015. a. Tulemused olid 
ootuspärased. Tööpäeva pikkuseks tuli avahooldustöötajal 7,5 tundi.
Tasulist teenust kasutava (kellel on lapsed) kliendi juures kulus aega 18 minutit ja tasuta teenust 
kasutava kliendi juures 22 minutit, millele lisandus poes käimise aeg, apteegis/arsti juures 
käimise aeg. Ühe inimese peale kulub keskmiselt 50 minutit päevas. Üks teenuse tund maksab 3 
eurot. Jaanuaris laekus teenuse osutamise eest tasu 77 eurot.

Komisjoni koosolekul arutusel olnud Antsla valla õigusaktid:
- „Antsla valla arengukava aastateks 2015-2024” ülevaatamine ja ettepanekute tegemine;
- „Sotsiaalteenuste maksmise tingimused ja kord” - tehti muudatuseettepanekud;
- „Toimetulekutoetuse määramiseks kulude piirmäärade kehtestamine”- räägiti sotsiaaltranspordi
teenusest ja hinnast;
- „Antsla valla eelarvest hoolekandeteenuse eest maksmise kord” - kord jäi vastu võtmata, kuna 
ei ole enam vajalik. Tervisekeskus ei tee enam lepinguid vallaga vaid inimese endaga või 
eestkostjaga;
- Väga tõsine ja põhjalik teema oli pagulaste vastuvõtmisega seotu.

Toimus arutelu sotsiaaleluruumide olukorra ja remondivajaduste üle. Komisjoni esimees ütles, et
sotsiaaltöötajad on teinud ettepaneku, näha eelarves ette vahendid korterite olukorra 
parandamiseks. Praegu on korterite olukord halb. Korterite korda tegemiseks on tarvis palju raha.
Tarvis oleks ära teha hädavajalikud tööd. 

Vallavanem ütles, et hädavajalikke töid on juba ka tehtud nt korstnapühkimine ja küttekollete 
parandamine.
Vallavalitsus on arutanud võimalust osad munitsipaalkorterid volikogu kinnitusel võtta 
kasutusele sotsiaalkorteritena ja tulevikus võibolla peakski meil olema oma sotsiaalmaja. 

Toimus arutelu uue Perearstikeskuse võimaliku asukoha üle, perearstide nimistute üle (nimistus 
peaks olema 4500 inimest) ja sellest tulenevalt, kas üldse uue Perearstikeskuse ehitamine on 
võimalik, kui rahva arv kogu aeg väheneb.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

11. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Antsla Vallavalitsus 2015. eelarveaastal reservfondi suunanud ei ole. On teinud kaks lisaeelarvet,
millega on suudetud ära katta kõik ettenägematud kulutused. 

12. Muud küsimused

12.1 Järgmine volikogu istung toimub 19.01.2016. a.
12.2 Kaia Pruuli luges ette valimisliidu „Me elame siin” poolt esitatud ettepaneku, moodustada 
haldusterritoriaalse korralduse muutmise algatamiseks töögrupp ning alustada ettevalmistustega 
ühinemisläbirääkimiste algatamiseks. Sealhulgas esmased kokkusaamised ning arutelud ametlike
ettepanekute ettevalmistamiseks.
Ettepanekule lisatud otsuse eelnõu on esitatud arutamiseks ja seisukoha võtmiseks arengu- ja 
planeerimiskomisjonile, eelarve- ja majanduskomisjonile, haridus- ja kultuurikomisjonile ning 
sotsiaal- ja tervishoiukomisjonile. 
Ettpanekule on alla kirjutanud 6 volikogu liiget. 

Kurmet Müürsepp Helle Savi
volikogu esimees protokollija



Parandus Antsla Vallavolikogu 22. detsembri 2015. aasta PROTOKOLLI  nr 10
päevakorrapunkti 12. „Muud küsimused” kohta. 

Kaia Pruuli esitas kirjalikult ettepaneku muuta tema poolt esitatud ettekande sõnastust järgmiselt:
„Kaia Pruuli esitas volikogu liikmete Kaia Pruuli, Tiit Tõnts, Kalle Nurk, Jaanus Kala ja Üllar 
Ahi  ettepaneku, moodustada haldusterritoriaalse korralduse muutmise algatamiseks töögrupp 
ning alustada ettevalmistustega ühinemisläbirääkimiste algatamiseks. Sealhulgas esmased 
kokkusaamised ning arutelud ametlike ettepanekute ettevalmistamiseks.
Ettepanekule lisatud otsuse eelnõu on esitatud arutamiseks ja seisukoha võtmiseks arengu- ja 
planeerimiskomisjonile, eelarve- ja majanduskomisjonile, haridus- ja kultuurikomisjonile ning 
sotsiaal- ja tervishoiukomisjonile. 
Ettpanekule on alla kirjutanud 5 volikogu liiget”. 

Kurmet Müürsepp Helle Savi
volikogu esimees protokollija


